

641 (XI). Collaboration of the United Nations Educational, Scientific and Cultural Organization in the work of the Trusteeship Council

The Trusteeship Council,

Noting that the United Nations Educational, Scientific and Cultural Organization has regularly submitted to the Council during the past six sessions observations on the educational situation in the various Trust Territories,

Noting that the United Nations Educational, Scientific and Cultural Organization has made available to the Council its experience on general questions within its competence,

1. Expresses its appreciation to the United Nations Educational, Scientific and Cultural Organization for its full implementation of Trusteeship Council resolution 47 (IV) on collaboration with the specialized agencies;

2. Expresses the hope that this valuable collaboration will continue in the future.

*455th meeting,
24 July 1952.*

* * *

Other decisions taken by the Council at its eleventh session

ADOPTION OF THE AGENDA

At its 412th meeting, on 3 June 1952, the Council adopted the agenda for the eleventh session.¹⁷²

REPRESENTATION OF MEMBER STATES

At its 412th meeting, on 3 June 1952, the Council decided to postpone indefinitely consideration of a proposal submitted by the Union of Soviet Socialist Republics on the question of the representation of China. At its 454th meeting, on 23 July 1952, the Council approved the report of the Secretary-General on credentials.¹⁷³

ELECTION OF A PRESIDENT AND VICE-PRESIDENT

At its 412th meeting, on 3 June 1952, Mr. Awni Khalidy (Iraq) and Mr. W. D. Forsyth (Australia) were elected President and Vice-President of the Council, respectively.

EXAMINATION OF ANNUAL REPORTS OF THE ADMINISTERING AUTHORITIES ON THE ADMINISTRATION OF TRUST TERRITORIES

(a) *Somaliland under Italian administration, Year ended 31 December 1951*

At its 453rd meeting, on 22 July 1952, the Council adopted a chapter on conditions in Somaliland under Italian administration for inclusion in its report to the

641 (XI). Collaboration de l'Organisation des Nations Unies pour l'éducation, la science et la culture aux travaux du Conseil de tutelle

Le Conseil de tutelle,

Prenant acte de ce que l'Organisation des Nations Unies pour l'éducation, la science et la culture a régulièrement soumis à chacune des six dernières sessions du Conseil des observations sur la situation de l'éducation dans les différents Territoires sous tutelle,

Prenant acte de ce que l'Organisation des Nations Unies pour l'éducation, la science et la culture a mis à la disposition du Conseil l'expérience qu'elle a acquise dans les domaines relevant de sa compétence,

1. Remercie l'Organisation des Nations Unies pour l'éducation, la science et la culture d'avoir donné pleinement effet à la résolution 47 (IV) du Conseil de tutelle relative à la collaboration avec les institutions spécialisées;

2. Exprime l'espoir que cette précieuse collaboration se poursuivra dans l'avenir.

*455ème séance,
24 juillet 1952.*

* * *

Autres décisions prises par le Conseil à sa onzième session

ADOPTION DE L'ORDRE DU JOUR

Le 3 juin 1952, au cours de sa 412ème séance, le Conseil a adopté l'ordre du jour de sa onzième session¹⁷².

REPRÉSENTATION DES ETATS MEMBRES

Le 3 juin 1952, au cours de sa 412ème séance, le Conseil a décidé de remettre *sine die* l'examen d'une proposition de l'Union des Républiques socialistes soviétiques sur la question de la représentation de la Chine. Le 23 juillet 1952, au cours de sa 454ème séance, le Conseil a approuvé le rapport du Secrétaire général sur la vérification des pouvoirs¹⁷³.

ELECTION DU PRÉSIDENT ET DU VICE-PRÉSIDENT

Le 3 juin 1952, au cours de sa 412ème séance, le Conseil a élu M. Awni Khalidy (Irak) et M. W. D. Forsyth (Australie), respectivement, aux postes de Président et de Vice-Président du Conseil.

EXAMEN DES RAPPORTS ANNUELS DES AUTORITÉS CHARGÉES D'ADMINISTRATION SUR L'ADMINISTRATION DES TERRITOIRES SOUS TUTELLE

a) *Somalie sous administration italienne, année 1951*

Le 22 juillet 1952, au cours de sa 453ème séance, le Conseil a adopté un chapitre sur la situation en Somalie sous administration italienne pour insertion dans

¹⁷² See document T/1000.

¹⁷³ See document T/1029.

¹⁷² Voir le document T/1000.

¹⁷³ Voir le document T/1029.